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F R E DE R EK S5U ND  K O M M U N E

U DSK R IFT

Byrådet

6. februar 2001 kl. 19.00

i byrådssalen

Mødedeltagere: Knud B. Christoffersen, Grethe Olsen, Ole Søegaard, Jytte 
Holm-Pedersen, Kurt Jensen, Birgit Madsen, Morten A. 
Andersen, Lis Olsen, Bente Nielsen, Finn Vester, Kurt 
Mikkelsen, Ove Scheel, Per Bille Henriksen, Klaus Nielsen, 
Dann Eland.

Fraværende: Jytte Holm-Pedersen og Klaus Nielsen havde meldt afbud.

Mødet slut: kl. 21.40
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Sag nr. 01 Østkajen, bevillingsansøgninger til spildevandsanlæg

Journal nr.: 06.01.03G01/563

Sag fra: Teknisk Udvalg

Lovgrundlag:

Sagsfremstilling: I forbindelse med renovering og nyanlæg af afløbssystemerne 
indenfor det på investeringsoversigten anførte projekt Østkajen, 
omfattende byggemodning for Amsterdamhusene, Dansk 
Supermarkeds varehus og Havnepladsen etape 2 samt 
stikledninger for overfladevand til den nye gravitationsledning i 
Vængets forlængelse, ansøges om anlægsbevilling til udgifter 
og indtægter (tilslutningsbidrag).

Bevilling: På investeringsoversigten er der i 2001, Østkajen, afsat kr.
611.000 til udgifter og kr. 1.133.000 til indtægter.

Bevillingsansøgning:

Udgifter kr. 611.000

Indtægter 53 boliger å kr. 33.213 kr. 1.760.289 

Nettoindtægt kr. 1.149.289

Merindtægt kr. 1.760.289 - kr. 1.133.000 = kr. 627.289

Den forøgede indtægt i forhold til hvad der er afsat på 
investerings-oversigten skyldes, at der tidligere har været regnet 
med nedsivning af regnvand. I ovenstående er medtaget fuldt 
tilslutningsbidrag, der dækker både tilslutning af regn- og 
spildevand.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen

Bilag: Ingen

Indstilling: Forvaltningen indstiller, at det overfor Økonomiudvalg og Byråd 
anbefales,

at der ydes en nettoanlægsbevilling til indtægter på kr. 
1.149.289 til spildevandsanlæg på Østkajen.
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Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 8. januar 2001:

Indstillingen anbefales til Økonomiudvalg og Byråd.

Økonomiudvalgets møde den 22. januar 2001:

Teknisk Udvalgs indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 6. februar 2001:

Godkendt.

Sag nr. 02 Revisionsberetning nr. 150. Revisionsbesøg i perioden 28. 
august til 8. november 2000. Delberetning for regnskabsåret 
2000

Journal nr.:

Sag fra: Økonomisk afdeling

Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse, § 42.

Sagsfremstilling: Kommunernes Revision fremsender beretning om aflagt 
revisionsbesøg som led i den løbende revision.

Besøgets formål har været at:

• foretage uanmeldt kasseeftersyn ved kommunekassen, 
herunder påse afstemninger af de likvide konti,

• kontrollere bilagsmaterialet til kasse- og 
regnskabsregulativets regler om anvisning, samt kontering,

• påse om de gældende love, retningslinier og 
forretningsgange for de enkelte sagsområder efterleves og

• foretage særligt arbejde med afstemning af 2 
mellemregningskonti på lønkontorets område.

Revisionen er foretaget ved stikprøver og i øvrigt i henhold til 
revisionsregulativets bestemmelser.

Afsnit 5 beskriver revisionens bemærkninger og indeholder 
enkelte konstateringer og anbefalinger.

Bevilling: Beretningen har ingen bevillingsmæssige konsekvenser.

Økonomi og personale- Der er ingen økonomiske eller personalemæssige
mæssige konsekvenser: konsekvenser.

Bilag: Revisionsberetningen vedlægges til medlemmerne.

Indstilling: Økonomisk Afdeling indstiller, at Økonomiudvalget anbefaler 
Byrådet at tage beretning og anbefalinger til efterretning.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 22. januar 2001:

Økonomisk Afdelings indstilling anbefales godkendt.
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Byrådets møde den 6. februar 2001:

Godkendt.

Sag nr. 03 Sydkajen, revideret dispositionsforslag

Journal nr.: 01.02.05P20/655- cnl

Sag fra: Plan og Miljøudvalgets møde den 11. januar 2001, sag nr. 3

Lovgrundlag: Ingen.

Sagsfremstilling: På et fællesmøde for Økonomiudvalg og Plan og Miljøudvalget 
den 04.12.2000 blev et revideret program for Sydkajen og 
Tippen vedtaget.

Tegnestuen Vandkunsten er på den baggrund i gang med at 
revidere dispositionsforslaget.

Det reviderede forslag vil blive fremlagt på mødet, dog vil 
enkelte tegninger og en beskrivelse blive udsendt forud for 
mødet.

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen

Bilag: Tegning og beskrivelse.

Indstilling: Teknisk Forvaltning anbefaler,

at Plan og Miljøudvalget diskuterer det reviderede 
dispositionsforslag, som det bliver fremlagt på mødet,

at Plan og Miljøudvalget anbefaler forslaget overfor 
Økonomiudvalg og Byråd, med eventuelle ændringsforslag.

at forslaget offentliggøres med henblik på bemærkninger i 
perioden 13.02.2001 -20.03.2001.

Beslutninger: Plan og Miljøudvalgets møde den 11. januar 2001:

Vandkunstens arkitekt Jørgen Taxholm gennemgik det 
reviderede dispositionsforslag.

Udvalget foreslår, at ophalerampe for "trailer-folket" placeres 
ved Tippens nordside op mod pladsen, som er reserveret til 
"Operahus". Udvalget anbefaler, at fælleslokaler indgår i 
boligbebyggelsen med 3% af det samlede boligareal for h.h.v. 
kajhuse og enghuse.

Forslaget anbefales til Økonomiudvalg og Byråd for 
offentliggørelse med henblik på bemærkninger i perioden 
13.02.2001 -20.03.2001.
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Økonomiudvalgets møde den 22. januar 2001:

Plan- og Miljøudvalgets indstilling anbefales godkendt med den 
ændring, at der ikke etableres ophalerampe for "trailer-folket" 
ved Tippens nordside op mod pladsen som er reserveret til 
"Operahus". Det skal belyses/undersøges om tilkørselsvejens 
bredde/kørespor på 5 meter er tilstrækkelig.

Eventuelle butikker bør placeres nærmest kanalen.

Byrådets møde den 6. februar 2001:

Byrådet godkendte Økonomiudvalgets indstilling med den 
ændring, at det præciseres i forslaget, at spørgsmålet om 
placering af ophalerampe for "trailer-folket" er uafklaret og 
endelig stillingtagen udsættes til efter høringsperiodens udløb.

Sag nr. 04 Forslag til Kommuneplantillæg 10 for Græse Bakkeby Nord

Journal nr.: 01.02.15P16/635 -  pf

Sag fra: Plan og Miljøudvalgets møde den 11. januar 2001, sag nr. 4

Lovgrundlag: Planloven, kommuneplan 1997, lokalplan 15

Sagsfremstilling: Byrådet har den 5. December 2000 vedtaget forslag til tillæg nr. 
10 til kommuneplanen. Forslaget har siden været forhandlet 
med HURs administration, og der viste sig her uventet at være 
en anden holdning til by- og landzonespørgsmålet end det 
fremgår af den hidtidige planlægning. HUR har således nævnt, 
at et regionplantillæg kan være påkrævet for en fuldstændig 
afklaring af zonespørgsmålet.

HUR ved Plandivisionen har med brev af 18. 10. 00 således 
meddelt, at en arealudvidelse på 4,5 ha i Græse Bakkeby Nord 
er over bagatelgrænsen for den regionale planlægning.

I brev af 9.11.00 har Plandivisionen tilføjet, at et arealregnskab, 
der viser 3,7 ha, der overføres til landzone, samtidig med, at 4,5 
ha overføres til byzone, vil indgå i HURs vurdering af forslaget til 
kommuneplantillæg.

Ved efterregning har det senere vist sig, at behovet for areal, der 
skal overføres til byzone er 6,5 og ikke 4,5 ha, samt at arealet 
der umiddelbart kan tilbageføres til landzone er 4,2 og ikke 3,7 
ha.

Der er således stadig en manko, før det regionplanrelevante 
"arealregnskab" kan gå 100 % op.

Teknisk Forvaltning har herefter udarbejdet vedlagte reviderede 
forslag til kommuneplantillæg.

Ud over ovenstående arealregnskab, (der stadig må forudses 
forhandlet med HUR) er tillægget tilføjet nogle overvejelser, der
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skal lette placeringen af den nye skole.

Tillægget dækker nu således både lokalplan nr. 77 for Græse 
Bakkeby Nord og det kommende forslag til lokalplan nr. 97 for 
den nye skole i Græse Bakkeby.

Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag: Brev fra HUR af 09.11.00.

Forslag til Kommuneplantillæg 10.

Indstilling: Teknisk Forvaltning indstiller, at forslag til kommuneplantillæg 10 
anbefales til byrådets godkendelse og offentliggørelse i henhold 
til planloven.

Beslutninger: Plan og Miljøudvalgets møde den 11. januar 2001:

På mødet forelagde forvaltningen revideret forslag til 
kommuneplantillæg som er udvidet, således at afgrænsningen 
er Frederikssundsvej, Byvej, Græse Strandvej, 
Sigerslevvestervej. I dette forslag forudsættes 7 ha overført til 
byzone og 8 ha tilbageføres fra byzone til landzone.

Udvalget vedtog at anbefale det reviderede forslag til 
kommuneplantillæg nr. 10 til Økonomiudvalg og Byråd til 
godkendelse og offentliggørelse i henhold til planloven.

Økonomiudvalgets møde den 22. januar 2001:

Plan- og Miljøudvalgets indstilling anbefales godkendt. 

Byrådets møde den 6. februar 2001:

Godkendt.

Sag nr. 05 Forslag til lokalplan 77 for Græse Bakkeby Nord

Journal nr.: 01.02.05P16/200-ca

Sag fra Plan og Miljøudvalgets møde den 11. januar 2001, sag nr. 5.

Lovgrundlag: Planloven, kommuneplan 1997-2009, forslag til 
kommuneplantillæg nr. 10.

Sagsfremstilling: Byrådet har på møde den 5. september vedtaget, at forslaget til 
kommuneplantillæg nr. 10 for Græse Bakkeby Nord skal 
ændres, således at matr.nr. 10 I, Græse by, Græse forbliver i 
byzone, idet byrådet ønsker, at matr.nr. 10 I skal kunne 
bebygges. Som en konsekvens heraf skal forslag til lokalplan nr. 
77 rettes.

På Plan- og Miljøudvalgets møde den 3. december 2000 
forelagde Teknisk Forvaltning to ideskitser (2A og 2B), hvor
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vejføringen i princippet følger lokalplanforslaget, samtidig med at 
muligheden for at bebygge også den sydlige del matr.nr. 10 I 
opretholdes.

Samtidig forelagdes et brev af 3. december 2000 fra ejeren af 
matr.nr. 10 I, som forinden havde fået de to forslag forelagt. 
Ejeren anbefalede skitse 2C.

Udvalget tiltrådte 2A, dog således at byggefelter langs 
Sigerslevvestervej kan opdeles, så der er mulighed for 8 boliger.

Som en konsekvens af ovennævnte beslutning har Teknisk 
Forvaltning foretaget en udvidelse af lokalplanområdet mod 
nord, således at matr. nr. 101 inddrages. Ligeledes er 
landzonearealerne ud mod Frederikssundsvej inddraget i 
lokalplanområdet, hvorefter områdets afgrænsning mod øst, 
nord og vest defineres klart af vejforløb.

Parallelt med ovennævnte overvejelser har Teknisk Forvaltning 
arbejdet med en justering af vejprofilerne.

På baggrund heraf foreligger nu et nyt udkast til lokalplanforslag 
for Græse Bakkeby Nord. De vedhæftede kortbilag vil være 
yderligere bearbejdet i det endelige forslag.

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen

Bilag: Udkast til lokalplanforslag 77 for Græse Bakkeby Nord.

Indstilling: Teknisk Forvaltning anbefaler,

1. at lokalplanforslag nr. 77 fremsendes til byrådets 
vedtagelse og

2. at lokalplanforslag nr. 77 fremlægges til offentlig høring i 
henhold til planlovens bestemmelser herom.

Beslutninger: Plan og Miljøudvalgets møde den 11. januar 2001:

Forvaltningen forelagde på mødet revideret forslag af 10. januar 
2001. Udvalget ønsker en revideret formulering af § 8 stk. 5, 2. 
pkt. Forslag fremsendes sammen med udvalgets indstilling til 
Økonomiudvalg og Byråd.

§ 4 stk. 6 - oplæg af lystbåde - det undersøges om der kan gives 
en mere præcis formulering ved "Store lystbåde" (20 fod er for 
meget).

Det reviderede forslag med udvalgets bemærkninger anbefales 
til Økonomiudvalg og Byråd.

Økonomiudvalgets møde den 22. januar 2001:

"Rettelsesblad til Økonomiudvalgets behandling af forslag til 
lokalplan nr. 77, 22. januar 2001" blev omdelt til 
Økonomiudvalgets medlemmer.
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Økonomiudvalget anbefaler Plan- og Miljøudvalgets indstilling 
med de i rettelsesbladet foreslåede ændringer.

Byrådets møde den 6. februar 2001:

§ 4 stk. 6 - oplæg af lystbåde - skal rettelig være § 5 stk. 6.

Byrådet godkendte Økonomiudvalgets indstilling med følgende 
ændring af § 5 stk. 6:

"Parkering eller henstilling af lastvogne over 3.500 kg., samt 
oplæg af lystbåde større end 14 fod må ikke finde sted. 
Parkering eller henstilling af erhvervskøretøjer som lad- og 
varevogne og entreprenørmaskiner samt campingvogne, trailere 
over 400 kg., både og lignende, må i øvrigt kun ske med 
bygningsmyndighedens godkendelse."

Sag nr. 06 Navneændring af sidste del af Heimdalsvej 87-97 og 22-32

Journal nr.: 05.01.01G01/1181-sl

Sag fra: Teknisk Udvalg

Lovgrundlag: Lov om offentlige veje §109.

Sagsfremstilling: Beboerne på den sidste del af Heimdalsvej har i brev af 24. 
November 2000 foreslået at vejstykket får sit eget selvstændige 
navn.

Forslaget er begrundet med blandt andet at det er utrolig svært 
for ikke stedkendte at orientere sig, idet man ikke umiddelbart 
forstår at nr. 22 ligger lige overfor nr. 87. Dette medfører en del 
uvedkommende trafik af både lastbiler og privatbiler. 
Postvæsenet og avisbudene har også problemer, hvilket 
medfører manglende eller forsinket post. Endvidere springer de 
lige numre fra 8 til 22 og de ulige numre fra 85 til 87 og for 
begges vedkommende med flere hundrede meter imellem.

Beboerne har foreslået at vejen opkaldes efter William E. 
Berntsen, da friarealet syd for enden af Heimdalsvej uofficielt i 
folkemunde kaldes for Wlliam Berntsens Park og Berntsen selv i 
en årrække har boet Heimdalsvej 30. Forkortes W.E. Berntsens 
Vej

Teknisk Forvaltning foreslår vejen får et navn der passer 
sammen med de øvrige navne i området.

F.eks.

Nannasvej (Nanna var Balders hustru)

M idgård

Bevilling: -
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Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen

Bilag: Brev fra beboere 24. november 2000 + kortbilag.

Indstilling: Teknisk Forvaltning anbefaler at den sidste del af Heimdalsvej 
87 -  97 og 22-32 ændrer navn til Nannasvej

Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 8. januar 2001:

Kurt Jensen, Birgit Madsen, Dann Eland og Ole Søegaard 
anbefaler, at navnet på denne del af Heimdalsvej ændres til 
"W.E. Berntsens Vej". Jytte Holm-Pedersen anbefaler, at navnet 
ændres til "Midgård".

Økonomiudvalgets møde den 22. januar 2001:

Økonomiudvalget anbefaler at navnet på denne del af 
Heimdalsvej ændres til Midgård.

Lis Olsen (V) anbefaler at vejnavnet ændres til William 
Berntsens Vej.

Byrådets møde den 6. februar 2001:

Økonomiudvalgets indstilling blev sat til afstemning.

For forslaget stemte 5 medlemmer, Knud B. Christoffersen, Kurt 
Jensen, Finn Vester, Ove Scheel og Grethe Olsen.

Imod forslaget stemte 6 medlemmer, Kurt Mikkelsen (C), Lis 
Olsen (V), Bente Nielsen (V), Ole Søegaard (V), Morten 
Andersen (A) og Per Bille Henriksen (A).

Forslaget er herefter forkastet.

Byrådet stemte herefter om en ændring af vejnavnet til W.E. 
Berntsens Vej.

Forforslaget stemte 5 medlemmer, Kurt Mikkelsen, Lis Olsen, 
Bente Nielsen, Ole Søegaard og Dann Eland.

Imod forslaget stemte 8 medlemmer, Knud B. Christoffersen (A), 
Kurt Jensen (A), Birgit Madsen (A), Finn Vester (A), Morten 
Andersen (A), Ove Scheel (A), Per Bille Henriksen (A) og Grethe 
Olsen (F).

Forslaget er herefter forkastet.

Navnet Heimdalsvej fastholdes herefter uændret.

Sag nr. 07 Kommuneplanlægning 2001: Strategi for byudviklingen

Journal nr.: 01.02.03P22/1290 -  pf
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Sag fra: Teknisk Forvaltning

Lovgrundlag: Planloven (Bekendtg. af lov om planlægning nr. 518 af 
11.06.2000)

Sagsfremstilling: Byrådet vedtog den 5. december 2000 en ændret strategi for 
kommuneplanlægningen, således at arbejdet med 
kommuneplanrevisionen koncentreres om den fremtidige 
byudvikling, helhedsplan for byomdannelsesområdet omkring 
stationen, og udviklingen af erhvervsomåderne.

Byrådet blev på temamødet den 2. januar 2001 orienteret om de 
vigtigste strategiske spørgsmål vedrørende den fremtidige 
byudvikling.

På baggrund af Byrådets drøftelser under temamødet har 
forvaltningen herefter udarbejdet en sammenhængende strategi 
for byudviklingen, "Strategi 2001 -2012".

Oplægget bygger på den hidtidige kommuneplan, på 
debatindlæggene fra offentlighedsfasen omkring Debatavisen i 
2000, og på Byrådets debat på temamødet den 2. Januar 2001.

Oplægget til "Strategi 2001 -  2012" indeholder dels et forslag til 
byudviklingsstrategi, dels nogle konsekvenser for den 
kommunale planlægning indenfor temaerne byomdannelse af 
stationsområdet, erhvervsudvikling og boligbyggeri. 
Konsekvensbeskrivelserne indeholder tidsplaner for de 
nødvendige helhedsplaner og kommuneplantillæg.

Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag: Chefgruppens oplæg af 18. Januar 2001: "Strategi 2001 -  
2012",

Indstilling: Teknisk forvaltning indstiller, at oplægget til "Strategi 2001 -  
2012" fremsendes til byrådets godkendelse.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 22. januar 2001:

Teknisk forvaltnings indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 6. februar 2001:

Venstre stillede følgende ændringsforslag.

På side 7 sidste pind tilføjes "...samt udarbejdelse af drejebog" 
og side 9, 4 afsnit, 2 punktum, ændres til "Der kan opføres ejer-, 
andels- og lejeboliger. Boligerne skal være egnet for borgere, 
der har behov for at bo i bymidten".

Byrådet tiltrådte ændringsforslaget.

Byrådet godkendte herefter Økonomiudvalgets indstilling med 
det af Venstre fremsatte ændringsforslag.
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Sag nr. 08 Regionplan 2001: Bemærkninger til regionplanforslaget

Journal nr.: 01.01.02P17/765 -  pf

Lovgrundlag: Planloven (Bekendtg. af lov om planlægning nr. 518 af 
11.06.2000)

Sagsfremstilling: Hovedstadens Udviklingsråd (HUR) har den 12. December 2000 
offentliggjort forslag til

regionplaner for hele hovedstadsområdet.

Forvaltningen har gennemgået regionplanforslaget for 
Frederiksborg Amt og sammenholdt det med byrådets 
overvejelser i oplægget til "Strategi 2001 -  2012" for 
byudviklingen i Frederikssund Kommune.

Derfor indeholder den sidste side i "Strategi 2001 -  2012" et 
oplæg til Frederikssund Kommunes bemærkninger til 
regionplanforslaget.

Parallelt hermed foreligger udkast til bemærkninger fra 
Bycirklens forretningsudvalg.

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag: Forslag til Regionplan 2001 for Frederiksborg A m t, (delvist 
omdelt tidligere)

Udkast til bemærkninger fra Bycirklens forretningsudvalg, 
idet forslag til bemærkninger er indeholdt i Chefgruppens oplæg 
af 18. januar 2001: "Strategi 2001 -  2012", der er bilag til 
foregående sag.

Indstilling: Chefgruppen indstiller, at oplægget til Frederikssund Kommunes 
bemærkninger og udkastet til fællesudtalelse fra Bycirklen 
drøftes af Økonomiudvalget og fremsendes til Byrådets 
godkendelse med Økonomiudvalgets eventuelle bemærkninger.

Udkast til Byrådets svarskrivelse til HUR med bemærkninger til 
regionplanforslaget udsendes med dagsordenen for Byrådets 
møde.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 22. januar 2001:

Revideret forslag til regionplan 2001 indeholdende Teknisk 
forvaltnings forslag/bemærkninger til Bycirklens udkast til 
høringssvar til regionplanforslaget blev omdelt til 
Økonomiudvalgets medlemmer.

Det reviderede forslag anbefales godkendt med den tilføjelse, at 
det på side 1 i 3 sidste afsnit anførte..."tiI centralisering 
afbødes"...eksempliceres med henvisning til de to 
kommissioners arbejde og overvejelser om ændring/reducering
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af rets- og politikredsene.

Byrådets møde den 6. februar 2001:

Økonomiudvalgets behandling af udkast til Frederikssund 
Kommunes høringssvar til regionplanforslag 2001 blev omdelt til 
Byrådets medlemmer.

Byrådet godkendte Økonomiudvalgets indstilling af 22. januar 
2001 vedrørende bycirklens høringssvar til regionplanforslaget 
samt Økonomiudvalgets indstilling af 5. februar 2001 vedr. 
Frederikssund Kommunes høringssvar.

Sag nr. 09 Indkøb af SRO (Styring Regulering Overvågning) udstyr til 
udvalgte pumpestationer

Journal nr.:

Sag fra: Teknisk Udvalg

Lovgrundlag:

Sagsfremstilling: På investeringsoversigten for budget 2001-2004 er der afsat 
250.000 kr. til investeringer i SRO anlæg på udvalgte 
spildevandspumpestationer.

Til pumpestationerne købes SRO udstyr til fornyelse af ældre 
alarmsystem. Udstyret skal benyttes til overvågning af 
pumpestationer ved hjælp af radioforbindelse i stedet for APL- 
ledninger, der ikke længere bliver vedligeholdt af Tele Danmark. 
Ved indkøb til de udvalgte pumpestationer på én gang opnås en 
mængderabat.

Medarbejderne på renseanlægget monterer og indkører SRO- 
anlægget.

Bevilling: På investeringsoversigten for 2001 er der afsat kr. 250.000 til 
investering i SRO anlæg.

Økonomi og personale- -

mæssige konsekvenser:

Bilag: Ingen

Indstilling: Teknisk Forvaltning indstiller at Teknisk Udvalg overfor 
Økonomiudvalg og Byråd anbefaler,

at der ydes anlægsbevilling på 250.000 kr. til SRO-udstyr 
finansieret af det på investeringsoversigten i 2001 afsatte 
rådighedsbeløb.

Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 8. januar 2001:

Indstillingen anbefales til Økonomiudvalg og Byråd. 

Økonomiudvalgets møde den 22. januar 2001:
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Teknisk Udvalgs indstilling anbefales godkendt. 

Byrådets møde den 6. februar 2001:

Godkendt.

Sag nr. 10 Styrkelse af Integrationsområdet

Journal nr.:

Sag fra: Det Sociale Udvalg den 8. januar 2001

Lovgrundlag: Integrationsloven af 1. Januar 1999

Sagsfremstilling: Den 1. januar 1999 trådte Integrationsloven i kraft og samtidig 
nye refusionsregler, som kun knytter sig til denne lov.

Socialforvaltningen overtog ansvaret for integration af alle 
udlændinge der fik opholdstilladelse efter denne dato, d.v.s. 
ansvaret for boligplacering (for kvoteflygtninge), undervisning i 
samfundsforståelse, aktivering og ansvaret for og betaling af 
danskundervisning.

Det administrative ansvar i forhold til Sprogskolerne overgik fra 
Børne- og Kulturforvaltningen til Social- og 
Sundhedsforvaltningen fra 1.1.2001, hvilke bl.a. hængte 
sammen med de særlige refusionsregler som knytter sig til 
netop denne gruppe, som kræver en kategorisering, registrering 
og opfølgning.

Det har vist sig at tilgangen af udlændinge, som er omfattet af 
integrationsloven, er langt større end forventet:

Kvote 1999 = 5 + 29 omfattet af integrationsloven

(= familiesammenført til flygtninge, indvandrere eller danske)

Kvote 2000 = 14 + 32 omfattet af integrationsloven

Kvote 2001 = 13 + 7

Integrationsindsatsen og de særlig administrative opgaver 
omkring integrationsloven har således vist sig at være langt 
mere omfattende end først antaget.

På baggrund heraf finder forvaltningen at der er behov for at 
styrke den administrative indsats med en 37 timers administrativ 
medarbejder fra 1.1.2001.

Bevilling: Udgiften på 230.000.kr. årligt for 2001 og overslagsårene, kan 
finansieres indenfor forvaltningens egne rammer, grundet øgede 
indtægter på området.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen
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Bilag: Ingen

Indstilling: Forvaltningen indstillerat Det Sociale Udvalg, overfor 
Økonomiudvalg og Byråd, anbefaler at der gives en bevilling 
svarende til 230.000.kr. i 2001 og overslagsårene. Udgiften 
findes inden for forvaltningens egne rammer.

Beslutninger: Det Sociale udvalg den 8. januar 2001:

Indstillingen godkendes.

Økonomiudvalgets møde den 22. januar 2001:

Notat af 18. januar 2001 blev omdelt til Økonomiudvalgets 
medlemmer.

Økonomiudvalget anbefaler:

1. at der på Integrationsområdet godkendes en 
normeringsudvidelse på en fuldtidsbeskæftiget

2. at der på Integrationsområdet meddeles en 
udgiftstillægsbevilling til budget 2001 på 230.000 kr. til 
lønudgiften og en indtægtstillægsbevilling på 230.000 kr. til 
øgede refusioner og tilskud og

3. at budgetrammen for 2002-2005 forøges tilsvarende.

Byrådets møde den 6. februar 2001:

Godkendt.

Sag nr. 11 Sortering og bortkørsel af mellemdeponi af bygningsaffald 
på Ørnesten Fyldplads 
Anlægsregnskab for projekt nr. 063051

Journal nr.: 07.04035/3433

Sag fra: Plan og Miljøudvalgets møde den 11. januar 2001, sag nr. 2

Lovgrundlag: Lov om afgift af affald og råstoffer.

Sagsfremstilling: På byrådsmødet den 30. juni 1998 (sag nr. 105) blev der givet 
en udgiftsbevilling på kr. 351.000 til sortering m.v. af 
mellemdeponiet og en indtægtsbevilling på kr. 560.000 til 
behandlings- og statsafgift for tilført affald. Mellemdeponiet er nu 
færdigsorteret og genbrugelige materialer er bortkørt til 
genanvendelse, samtidigt med at fyldpladsen er tilført 
deponeringsegnet affald.

Bevilling: Der foreligger følgende anlægsregnskab:

Bevilling Forbrug Afvigelse

Entreprenør
sortering

351.000 326.273 24.727

Dieselolie til 
Caterpillar

0 21.000 -21.000
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Udgifter i alt 351.000 347.273 3.727

Indtægt i afgift for 
deponeret affald

560.000 881.598 321.598

Mindre forbrug 3.727

Merindtægt 321.598

Merindtægt skyldes, at der er tilført større mængder affald til 
deponering på fyldpladsen samt at der er opnået en større afgift 
pr. tons deponeret affald på grund afstigning i affaldsafgiften i 
forhold til forudsætningerne for bevillingen.

Anlægsregnskabet har været forelagt Økonomisk afdeling, der 
ikke har bemærkninger hertil.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

-

Bilag: -

Indstilling: Teknisk Forvaltning indstiller, at Plan og Miljøudvalget anbefaler 
overfor Økonomiudvalg og Byråd at:

• anlægsregnskabet godkendes;
• mindreforbrug og merindtægt på i alt kr. 325.325 tillægges 

kassebeholdningen.

Beslutninger: Plan og Miljøudvalgets møde den 11. januar 2001:

Anbefales til Økonomiudvalg og Byråd. 

Økonomiudvalgets møde den 22. januar 2001:

Plan- og Miljøudvalgets indstilling anbefales godkendt. 

Byrådets møde den 6. februar 2001:

Godkendt.

Sag nr. 12 Børnehaveklasser i skoleåret 2001/2002

Journal nr.: 00.01003/17.02.07

Sag fra: Børn- og Ungeudvalgets møde den 29. januar 2001

Lovgrundlag: Folkeskoleloven

Sagsfremstilling: Elevtallene i de kommende børnehaveklasser er større end 
forventet i følgeprognosen.
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Der er sket en betydelig større tilflytning til Åbjergskolens distrikt 
til bl.a. Slåenbjerghuse og Græse Bakkeby.

Det vil derfor være nødvendigt at oprette 4 børnehaveklasser på 
Åbjergskolen mod forventet 3.

Bevilling: Der søges en tillægsbevilling på kr. 146.000 i 2001 og der 
indarbejdes kr. 350.000 i overslagsårene.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Indstilling: Forvaltningen anmoder Børn- og Ungeudvalget om at indstille til 
Økonomiudvalget at der tillægsbevilges kr. 146.000 i 2001 og kr. 
350.000 i overslagsårene.

Beslutninger: Børn- og Ungeudvalgets møde 29. januar 2001:

Indstillingen godkendt.

Økonomiudvalgets møde den 5. februar 2001:

Børn- og Ungeudvalgets indstilling anbefales godkendt. 

Grethe Olsen (F) tog forbehold.

Byrådets møde den 6. februar 2001:

Godkendt.

Sag nr. 13 Ombygning af 18 ungdomsboliger til 8 ældreboliger 

Matr. nr. 263 h Frederikssund Bygrunde 

Beliggende på Lundevej 18 d 

Ejer af ejendommen: Boligselskabet AKB

Journal nr.: 16.07.00 P20

Sag fra: Det Sociale Udvalg den 8. januar 2001

Lovgrundlag: Almenboligloven, Lov om leje af almene boliger

Sagsfremstilling: Socialudvalget vedtog på sit møde den 6. marts 2000 under sag 
nr. 29 at socialforvaltningen i samarbejde med boligselskabet 
AKB skulle undersøge mulighederne for at omdanne de 
nuværende 16 ungdomsboliger på Lundevej til 8 ældreboliger 
for demente.

Økonomiudvalget har behandlet sagen på sine møder 
henholdsvis 17.04.00, 04.09.00 og 25.09.00, hvor udvalget
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tiltrådte, at socialforvaltningen arbejdede videre med forslaget.

AKB har den 15.09.00 fremsendt skema A og et foreløbigt 
udlejningsbudget samt et skitseprojekt.

Skema A er siden behandlet i Økonomiudvalget 06.11.00 samt i 
Byrådet 07.11.00 og foreligger nu godkendt i ministeriet.

Den 01.12.00 er udsendt udbudsmateriale til indbudt licitation.

Den 20.12.00 er afholdt licitation; resultat af licitationen vedlagt 
som bilag.

Bevilling: Ingen på indeværende tidspunkt

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag: 1. Indstilling efter licitation -DOMUS
2. Skema B fra AKB
3. Notat fra Økonomisk afdeling af 5. januar 2001

Indstilling: Forvaltningen indstiller at det Sociale Udvalg anbefaler overfor 
Økonomiudvalget og Byrådet, at

1. Godkende Anker Hansen & Co. som vinder af licitationen, 
så kontrakt kan underskrives

2. Godkende skema B

Beslutninger: Det Sociale Udvalg den 8. januar 2001:

Indstillingen godkendes. Kurt Mikkelsen undlod at stemme

Økonomiudvalgets møde den 22. januar 2001:

Indstillingen anbefales godkendt.

Byrådets møde den 6. februar 2001:

Byrådet godkendte med 12 stemmer for Økonomiudvalgets 
indstilling. Kurt Mikkelsen (C) undlod at stemme.

Sag nr. 14 Etablering af institutionspladser

Journal nr.: 16.06.04

Sag fra: Børn- og Ungeudvalgets møde den 29. januar 2001

Lovgrundlag: Lov om social service

Sagsfremstilling: Efter etableringen af 3 nye institutioner i 2000 var der i hele 
efteråret 2000 ledige pladser i kommunens daginstitutioner. En 
opgørelse pr. 1. januar 2001 af ventelisten til 1. august 2001 
viste en stigning i efterspørgslen af pladser i perioden marts til 
juli.
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235 børn udmeldes til 1. august ved skolestart og derefter er der 
igen ledige pladser i institutionerne.

Fratrukket 28 forårs turnuspladser er behovet 1. marts stadig 
ca. 50 pladser.

Det er vanskeligt at etablere pladser og ansætte personale i 4 
måneder, da der ikke er brug for personalet efter sommerferien.

Forvaltningen har afholdt møde med daginstitutionslederne, 
som tilkendegav, at de var villige til af hjælpe med af løse 
pladsproblemerne i de 4 måneder fra marts til sommerferien.

Der foreslås følgende:

Hvis institutionen modtager 1 barn i overbelægning indsættes 
kr. 15.000 på institutionens vikarkonto. Flere institutioner var 
villige til at tage 2-3 børn i overbelægning.

Udgiften til pasning af 50 børn beløber sig til kr. 750.000

Der vil i 4 måneder være en skønnet forældreindtægt på ca. kr. 
200.000, under hensyntagen til skønnet søskenderabat og 
forventet antal.

Med henblik på at løse "tilsandningsproblemer" i foråret 2002 
arbejdes på en vippenormering.

Bevilling: Tillægsbevilling på kr. 550.000

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag: Opgørelse over pladsbehovet i foråret 2001.

Indstilling: Forvaltningen anmoder Børn- og ungeudvalget indstille til 
Økonomiudvalget at der tillægsbevilges kr. 550.000 til etablering 
af 50 pladser på kommunens eksisterende institutioner.

Beslutninger: Børn- og Ungeudvalgets møde 29. januar 2001:

Indstillingen godkendt.

Økonomiudvalgets møde den 5. februar 2001:

Børn- og Ungeudvalgets indstilling anbefales godkendt. 

Byrådets møde den 6. februar 2001:

Godkendt.

Sag nr. 15 Puljemidler til udmøntning af personalebesparelser

Journal nr.:

Sag fra: Borgmesterkontoret
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Lovgrundlag: Den kommunale styrelseslov

Sagsfremstilling: 1 budget 2001 er der til afhjælpning af personalebesparelser 
afsat 500.000 kr., som disponeres af Økonomiudvalget.

Ved Økonomiudvalgets behandling den 23. oktober 2000 blev 
der frigivet 355.000 kr., og kommunaldirektøren blev bemyndiget 
til at forhandle en fratrædelsesordning inden for en ramme på 
72.000 kr. I alt en frigivelse på 427.000 kr.

Det er imidlertid ikke blevet aktuelt at anvende det særlige beløb 
til en fratrædelsesordning. De 72.000 kr. kan derfor tilgå kassen.

Tilsvarende gælder, at det ikke frigivne beløb på differencen 
mellem det afsatte rammebeløb på 500.000 kr. og det frigivne 
beløb på 427.000 kr. kan tilgå kassen.

Bevilling: Negativ tillægsbevilling på det tidligere frigivne beløb på 72.000 
kr. samt på det ikke frigivne beløb på 73.000 kr. svarende til 
differencen mellem 500.000 kr. og 427.000 kr., i alt 145.000 kr.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen

Bilag: Ingen

Indstilling: Kommunaldirektøren indstiller til Økonomiudvalget, at det 
anbefales Byrådet:

1. at meddele en samlet negativ driftstillægsbevilling på
145.000 kr. på administrationsområdets bevilling på
500.000 kr. til fratrædelsesordninger, og

2. at beløbet tillægges kassebeholdningen.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 22. januar 2001:

Indstillingen anbefales godkendt.

Byrådets møde den 6. februar 2001:

Godkendt.

Sag nr. 16 Anderledes indskoling

Journal nr.: 17.02.07

Sag fra: Børn- og Ungeudvalgets møde den 29. januar 2001

Lovgrundlag: Folkeskoleloven

Sagsfremstilling: Børn- og Ungeudvalget vedtog i september 1998 et 
kommissorium for en anderledes indskoling i Frederikssund 
kommune.

I efteråret 1999 forelagde en arbejdsgruppe et forslag for 
udvalget til en anderledes indskoling.
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På den baggrund bad Børn- og Ungeudvalget de 4 skoler om at 
udarbejde et projekt for en anderledes indskoling med de 
konditioner at projektet skulle indeholde en skoledag til kl. 14 og 
samtidig være udgiftsneutralt. Udvalget bad om at få halvårlige 
evalueringer af projekterne.

Evalueringerne peger generelt på at forældrene ser positivt på 
anderledes indskoling, men peger samtidig på, at der burde 
afsættes flere lærertimer, når man udvider skoledagen. Man 
ønsker generelt en nedsættelse af skoledagen til kl. 13. Der 
gøres opmærksom på af en skoledag til kl. 14 giver for lidt tid i 
SFO.

Personale og ledelse har brugt mange ressourcer på at få 
projekterne til at fungere, og personale og ledelse er positive 
overfor en fortsættelse. Der peges på at der er hentet mange 
timer fra specialundervisningen og 
fremmedsprogsundervisningen for at få den anderledes 
indskoling til at hænge sammen. Det kan nu mærkes at timerne 
mangler hvor de oprindelig er tildelt.

Der gøres opmærksom på at det vil være nødvendigt med en 
tilførsel af timer for at få projekterne til at hænge bedre sammen.

Forvaltningen skal hertil bemærke:

De første 6 måneder af skoleåret har vist, at det har været svært 
at skemalægge timerne i indskolingen. Skolerne har justeret på 
arbejdsfordelingen flere gange.

Der var ikke enighed mellem kommunen, DLF og BUPL 
vedrørende overenskomst og arbejdstid ved projektets start. 
Samtidig havde organisationerne rejst en voldgiftssag mod 
Skive kommune. Det var derfor svært at opnå et 
forhandlingsresultat, før der i december 2000 var afsagt dom i 
Skivesagen.

1. Afgørelsen betyder, at pædagogerne skal arbejde på 
BUPL's overenskomst, når de arbejder i skolen. De må 
ikke stilles ringere end lærerne m.h.t. løn og arbejdsvilkår, 
når de alene har ansvaret for gennemførelsen af en 
lektion.

2. Pædagogmedhjælperne må ikke alene have ansvaret for 
gennemførelsen afen lektion. Dispensationen fra 
uddannelseskravene fra ministeriet gælder ikke for 
pædagogmedhjælperne.

3. Lærerne kan ikke ifølge deres overenskomst bruge tid fra 
"155-puljen" til samarbejde med udefra kommende 
personale, der ikke er omfattet af lærerenes 
overenskomst.

Frederikssund kommune skal med tilbagevirkende kraft tilrette 
anderledes indskoling til kendelserne fra Skive dommen.

Ad. 1: I de første 6 måneder af skoleåret har personaler fra SFO 
haft eneansvaret for gennemførelsen af en lektion i 137 lektioner
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om ugen.

En skoledag til kl. 14 vil fremover betyde en udgift til løntillæg til 
pædagoger, der aflønnes under løntrin 26. Det er ikke muligt at 
opgøre præcist, men det skønnes af forskellen på pædagogløn 
og lærerløn vil være kr. 40 pr. lektion.

Ad. 2: Det er ikke mulig med de nuværende ressourcer at 
dække en skoledag til kl. 14, når skolen ikke kan benytte 
medhjælperne i skolen i samme omfang som nu.

Ad. 3: I de første 6 måneder har 70 lærere samarbejdet med 
pædagogerne i 1-1,5 time pr. uge. Kommunen vil bede KL se på 
sagen, da der ikke umiddelbart er enighed om kravet om 
aflønning med tilbagevirkende kraft. For så vidt angå resten af 
skoleåret vil samarbejdet betyde en merudgift på kr. 196.000

Lukninq af SFO:

Byrådet vedtog i forbindelse med budget 2001 at lukke 
skolefritidsordningerne i 2 uger i sommerferien. Forvaltningen er 
blevet opmærksom på at besparelsen på kr. 700.000 er 
indregnet i hele budget 2001 i stedet for med virkning fra 1. 
august 2001. Samtidig får besparelsen en utilsigtet virkning på 
det antal timer, skolefritidsordningerne kan lægge i den 
anderledes indskoling.

Personaleforbruget i sommerferien svarer ikke til en normering 
på 13,2 p.g.a. de få børn der passes i skoleferien. Dette 
mindreforbrug i personaletimer bruges i den anderledes 
indskoling og er skemalagt som pædagogtimer i indeværende 
skoleår. Besparelsen som udelukkende var tænkt som en 
besparelse på SFO kommer til at betyde at pædagogerne kan 
deltage i et færre antal timer i en indskoling, hvor det i forvejen 
er svært at få timerne til at slå til.

Bevilling: Tillægsbevilling kr. 196.000 for så vidt angår skoledelen. 

Tillægsbevilling kr. 408.000 for så vidt angår SFO-delen.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Indstilling: Forvaltningen indstiller til Børn- og Ungeudvalget at den 
anderledes indskoling ændres, således at skoledagen bliver på 
5 lektioner.

Forvaltningen anmoder Børn- og Ungeudvalget om at indstille til 
Økonomiudvalget, at besparelsen kr. 700.000 ændres til at 
gælde for 5/12 år svarende til kr. 291.000, samt at der gives en 
tillægsbevilling på kr. 196.000 til dækning af udgifter i 
forbindelse med kendelserne fra Skive dommen.

Formanden indstiller:
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1. 5 lektioner
2. at Byrådet annullerer beslutningen om at lukke SFO i 2 

uger.

Beslutninger: Børn- og Ungeudvalgets møde 29. januar 2001:

Idet udvalget ønsker, at projektet Anderledes Indskoling 
fortsætter med vægt på leg og læring og helhed i børnenes 
hverdag, besluttes med henvisning til evalueringerne, at 
skoledagen fremover bliver på 5 lektioner. Udvalget forventer, at 
dette kan træde i kraft pr. 1. marts 2001.

Udvalget besluttede endvidere med henvisning til de manglende 
ressourcer i Anderledes Indskoling, at lukningen af SFO i 2 uger 
i sommerferien udskydes i projektperioden.

Børn- og Ungeudvalget indstiller til økonomiudvalget, at der 
tillægsbevilges kr. 196.000 til dækning af udgifter i forbindelse 
med Skive-dommen for indeværende skoleår, samt at der gives 
en tillægsbevilling på kr. 700.000 i 2001, og at der indarbejdes 
kr. 408.000 i 2002 for så vidt angår SFO-delen.

Udvalget gør opmærksom på, at de endelige konsekvenser af 
Skive-dommen foreligger senere.

Økonomiudvalgets møde den 5. februar 2001:

Børn- og Ungeudvalgets indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 6. februar 2001:

Økonomiudvalgets indstilling af 5. februar 2001 blev omdelt til 
Byrådets medlemmer.

Økonomiudvalgets indstilling blev godkendt.

Sag nr. 17 Sammenlægning af Kølholmskolen og Bakkeskolen på 
Gyldensten

Journal nr.: 17.01.04

Sag fra: Børn- og Ungeudvalgets møde den 29. januar 2001

Lovgrundlag: Folkeskoleloven

Sagsfremstilling: Byrådet besluttede i marts 2000 at købe Gyldensten på 
Marbækvej 43 med det formål at indrette bygningerne til skole 
for Frederikssund kommunes egne elever fra Bakkeskolen, som 
dels rummer 15 elever sociale og emotionelle problemer i 
alderen 11-15 år og dels 8 elever fra familiebehandlingstilbuddet 
Bakketoppen i alderen 7-10 år.

Endvidere skal skolen indrettes til elever fra Frederiksborg Amts 
DAMP tilbud Kølholmskolen, som rummer 18 elever i alderen 8- 
13 år.
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Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

For at skabe den nødvendige plads til alle eleverne er det 
nødvendigt at bygge 350 m2 til Gyldensten, at indrette 1. salen 
på stuehuset, samt udføre nogle bygningsændringer i 
laboratoriebygningerne.

Tilbygningen tilpasses omgivelserne ved at opføre den i stil med 
de eksisterende laboratoriebygninger.

Teknisk Forvaltning mener, at tilbygningen kan opføres i 
henhold til eksisterende lokalplan for området.

Der er foretaget støj- og vibrationsmålinger fra S-toget, og 
målingerne overholder grænseværdierne.

Tilbygningen på 350 m2 kan opføres for kr. 3.000.000 og 
indretningen af 1. sal og laboratoriebygningerne kan udføres for 
kr. 1.500.000.

De første beregninger viste at skolerne kunne sammenlægges i 
de eksisterende bygninger med en lille tilbygning til en tumlesal 
på 150 m2. Forvaltningen kunne derfor afholde udgiften over de 
afsatte midler til bygningsrenovering og 
bygningsvedligeholdelse.

En mere præcis funktionsopdeling og vurdering af kvaliteten i 
amtstilbuddet, sammenhold med elevernes adfærd og antal 
viste imidlertid at det var nødvendigt med en større tilbygning.

Skolerne er ledelsesmæssigt sammenlagt pr. 1. maj 2000 med 
John Hvedhaven som inspektør og Pia Dalgaard som souschef.

Hanne Moses, der i øjeblikket er afdelingsleder på Bakkeskolen 
i Bakketoppen forsætter som afdelingsleder for 
Bakkeskolen/Bakketoppen på Gyldensten.

Det foreslås at skolen navngives Gyldenstenskolen, men de 
enkelte afdelinger for DAMP elever, Bakkeskole elever og 
familiebehandlingstilbuddet Bakketoppen bibeholdes.

Når Kølholmskolen flytter ud fra Oppe Sundby skole, skal der 
ske en ombygning af klasselokalerne, for at skolen kan rumme 
de nuværende og kommende klasser med store 
klassekvotienter. Denne ombygning beløber sig til kr. 1.600.000.

Ifølge økonomisk forvaltning er lånerammen for 2001 ikke 
opbrugt. Udbygningen på Gyldensten og ombygningen på Oppe 
Sundby skole på i alt kr. 6.000.000 kan derfor finansieres ved 
dels et lån på kr. 3.000.000, dels af kr. 2.000.000 afsat til 
renovering af skolerne og dels af kr. 1.000.000 fra forvaltningens 
bygningsvedligeholdelse.

Anlægsbevilling på kr. 3.000.000 som optages som lån 

Anlægsudgifter i alt kr. 6.000.000 finansieres som:

kr. 3.000.000 som optages som lån
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kr. 2.000.000 budget til skolerenovering

kr. 1.000.000 budgetsat på bygningsvedligeholdelse

Bilag: Ingen

Indstilling: Forvaltningen anmoder Børn- og Ungeudvalget indstille til 
Økonomiudvalget, at der optages et lån på kr. 3.000.000 til om- 
og tilbygning på Gyldensten i forbindelse med 
sammenlægningen af Bakkeskolen og Kølholmskolen, samt at 
der frigives den i budgettet afsatte anlægsbevilling kr. 2.000.000 
til skolerenovering.

Beslutninger: Børn- og Ungeudvalgets møde 29. januar 2001:

Indstillingen godkendt.

Økonomiudvalgets møde den 5. februar 2001:

Børne- og Kulturforvaltningens notat af 1. februar 2001 indgik i 
Økonomiudvalgets behandling.

Økonomiudvalget anbefaler, at der meddeles en anlægsbevilling 
på 8,4 millioner kr. (4,5 millioner kr. til Gyldensten, 3,2 millioner 
kr. til Oppe Sundby Skole og 700.000 kr. til øvrige skoler) der 
finansieres ved:

a. frigivelse af det på investeringsoversigten for 2001 afsatte 
rådighedsbeløb til skolerenovering på 2 millioner kr.

b. at overføre 3,2 millioner kr. fra driftskontoen for bygnings
vedligehold

c. at optage lån på 3,2 millioner kr.

Byrådets møde den 6. februar 2001:

Økonomiudvalgets indstilling af 5. februar 2001 blev omdelt til 
Byrådets medlemmer.

Økonomiudvalgets indstilling blev godkendt.

Sag nr. 18 Udvidelse af klubberne

Journal nr.: 16.06

Sag fra: Børn- og Ungeudvalgets møde 8. januar 2001

Lovgrundlag: Lov om social service

Sagsfremstilling: Børn og Ungeudvalget vedtog på sidste møde, at der fortsat skal 
være pladsgaranti i kommunens fritidsklubber. Dette skete på 
baggrund af, at det forventede antal børn i klubberne efter 
sommeren 2001 ikke kan rummes indenfor de eksisterende 
rammer. Forvaltningen blev bedt om at finde løsninger på 
pladsproblemerne i klubberne.

Der er 153 børn på venteliste til en plads i klubberne efter
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sommeren 2001. Der forventes en udmeldelse af 36 børn, der 
fylder 15 år i 2001.

Det vil betyde, at der mangler følgende pladser i kommunens 
klubber:

Klub Nord: 26 pladser

Klub 107: 22 pladser

Klub Mix: 59 pladser

Dyreklub: 19 pladser

Forvaltningen foreslår følgende løsninger:

Klub Nord:

Leasing af en pavillon på 150 m2 i 5 år. Den årlige udgift i den 
forbindelse er kr. 250.000, hvilket svarer til kr. 105.000 i 2001 
(august - december) og kr. 250.000 i overslagsårene.

Hvis udvalget ikke ønsker at benytte en pavillon, eller Teknisk 
Forvaltning ikke kan give tilladelse til opsætning af pavillon, kan 
der alternativt bygges 150 m2 til eksisterende hus. I den 
forbindelse skal det bemærkes, at klubben ligger i lokaler lejet af 
Dansk Boligselskab.

En tilbygning på ejendommen vil derfor medføre en 
huslejeforhøjelse.

Der er ikke budgetsat midler til leasing af pavillon eller forøgelse 
af huslejen.

Klub 107:

Efter besøg i klubben i efteråret 1999 besluttede udvalget, at der 
burde etableres en overdækning af dele af klubben. Denne 
overdækning medfører en større anvendelighed, hvilket giver 
mulighed for at imødekomme det øgede antal børn i klubben. 
Overdækningen anslås at koste kr. 1.000.000, som er budgetsat 
i 2001.

Klub Mix:

Den bagerste del af Klub Mix er endnu ikke indrettet til egentlige 
klubaktiviteter. Indretning af de sidste lokaler på 75 m2 anslås til 
kr. 250.000. Teknisk Forvaltning har tidligere meddelt, at en 
yderligere udvidelse af Klub Mix vil kræve etablering af 
ventilation i klubben.

Etablering af ventilation anslås at koste kr. 200.000.

Der er ikke budgetsat midler til indretning af lokaler og etablering 
af ventilation.
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Driftsudgifter:

Hvis normeringen i klubberne skal fastholdes på det nuværende 
niveau, skal antallet af personale i klubberne øges med 4,75 
fuldtidsstillinger, svarende til en merudgift på kr. 500.000 i 2001 
(august-december) og kr. 1.200.000 i overslagsårene.

Klubbernes normtal øges, svarende til en merudgift på kr. 
102.000 i 2001 (august-december) og kr. 242.000 i 
overslagsårene.

Bevilling:

Forældrebetalingen giver en merindtægt på kr. 205.000 i 2001 
(august-december) og kr. 465.000 i overslagsårene.

Der er afsat kr. 1.000.000 til overdækning af Klub 107 i budget
2001.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Indstilling:

Det samlede bevillingsbehov til udvidelse af pladsantallet i 
klubberne beløber sig dermed til:

Anlæa:
- -

Indretning af Klub Mix 250.000 -

Ventilation 200.000 Overslaqsårene

Drift: 2001 250.000

Leasing af pavillon 105.000 1.200.000

Personale 500.000 242.000

Normtal 102.000 -465.000

Forældrebetaling -205.000

Personalenormeringen øges med 4,75 fuldtidsstillinger.

Oversigt over nuværende antal børn i klubberne og det 
forventede antal efter sommeren 2001.

Forvaltningen anmoder Børn- og Ungeudvalget om at indstille til 
Økonomiudvalget:

-at der gives en anlægsbevilling på kr. 450.000 til indretning af 
Klub Mix.

-at der gives en tillægsbevilling på kr. 502.000 til driftsudgifter i 
2001 (august-december) samt

Beslutninger:

-at der indarbejdes kr. 1.227.000 i overslagsårene. 

Børn- og Ungeudvalgets møde 8. januar 2001:

Indstillingen tiltrådt.

Økonomiudvalgets møde den 22. januar 2001:
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Børn- og Ungeudvalgets indstilling anbefales godkendt.

Endvidere anbefaler Økonomiudvalget, at der frigives det på 
investeringsoversigten i 2001 afsatte rådighedsbeløb på 1 
million kr. til overdækning af Klub 107.

Byrådets møde den 6. februar 2001:

Byrådet godkendte Økonomiudvalgets indstilling med den 
ændring, at der i stedet for leasing foretages køb af pavillonen 
og at der herefter meddeles en anlægsbevilling på 1.050.000 kr. 
finansieret af kassebeholdningen.

Som en konsekvens heraf godkendte Byrådet, at den indstillede 
tillægsbevilling til 2001 reduceres med 105.000 kr. til 397.000 kr. 
og beløbet som er indstillet indarbejdet i overslagsårene 
reduceres med 250.000 kr. til 997.000 kr.


